
                                       Protokół  nr XXIII/2008
z XXIII sesji Rady Gminy Ciepłowody odbytej w dniu 8.12.2008 r. w sali nr 12 przy pl. 
Mickiewicza 2 w Ciepłowodach.

Przew. Rady- otworzył XXIII sesję Rady Gminy Ciepłowody, na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność obrad, na ustawową ilość 15 radnych, w sesji uczestniczyli wszyscy 
radni.
Do programu posiedzenia, który stanowi załącznik do protokołu uwag nie wniesiono, 
program posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.
Ad. 2 
Do protokołu z ostatniej sesji, uwag nie wniesiono, protokół został przyjęty jednogłośnie.
Ad. 3
Sprawozdanie z pracy Urzędu między sesjami przedstawił P. Wójt.
- podjęto 4 zarządzenia wg rejestru zarządzeń prowadzonego w Sekretariacie Urzędu.
- spotkanie w Starostwie z firmą w kwestii możliwości gazyfikacji gmin.
- 2 krotne spotkania w Siechnicy na których rozpatrywano przetarg na informatyzację oraz 
odwołanie firmy do przetargu, które zostało odrzucone i wybrana firma będzie prowadziła 
zlecone prace,
- spotkanie z Konserwatorem zabytków, efektem czego jest wydanie decyzji o wpisie do 
rejestru zabytków kaplicy w Muszkowicach,
- rozmowa z szefem Agencji nt. wodociągu Koźmice, Karczowice, Tomice, planowane jest 
spotkanie w tej sprawie.
- pomoc wspólnie z Dyrekcją Szkoły, Radą sołecką, Przewodniczącym Rady przy organizacji 
przeglądu tradycji bożonarodzeniowych . Impreza planowana jest w hali sportowej, w tym też 
celu  zakupiona została wykładzina, która ma ochronić przed zniszczeniem wykładzinę na 
hali.
- podziękował sołtysowi i radzie sołeckiej wsi Cienkowice za zaproszenie na uroczystość z 
okazji Mikołaja.
Ad. 4
Brak
Ad. 5
Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia Komisji Rady, które 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 r.
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 r.
W uzasadnieniu do projektu uchwały  w pkt.6 jest Dzień Dziecka winno być impreza 
Mikołajki dla dzieci .
Radny Turyński zapytał czy wykładzina zabezpieczy halę na imprezach typu wesele.
P. Wójt- wyjaśnił, że w szkole nie można takich imprez organizować
Radny Stelmach- w uzupełnieniu wypowiedzi, ze w obrębie szkoły nie można takich imprez 
organizować, gdzie sprzedawane jest piwo.
Podkreślił, że bulwersująca jest cena za działkę, która jest bardzo wysoka.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Uchwała nr 127/XXIII/08 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok z poprawką w 
uzasadnieniu jw. została podjęta  przy 14 głosach za, 1 głosie wstrzymującym.
Ad. 6
Przew. Rady- przedstawił wspólne stanowisko Komisji Rady, które pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych  i zwolnień w tym podatku.
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie.
Przew. Rady- odczytał projekt uchwały



Pytań i uwag nie wniesiono.
Uchwała nr 128/XXIII/08 zmieniająca uchwałę Rady Gminy w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym podatku została podjęta 
jednogłośnie.
Ad. 7
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy w sprawie 
przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków.
Przew. Rady- przedstawił opinie wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt powyższej uchwały po czym odczytał go
Uchwała nr 129/XXIII/08 zmieniająca uchwałę Rady Gminy w sprawie przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków została podjęta jednogłośnie.
Ad. 8
Przew. Rady- przedstawił stanowisko Komisji rady, które pozytywnie przy 1 wstrzymującym 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia długoterminowego 
kredytu na dofinansowanie inwestycji „budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości 
Targowica”
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie .
Wybrano Bank Spółdzielczy w Ząbkowicach Śl. i zaciąga się kredyt długoterminowy w 
kwocie 183.800 zł.
Radny Sulima- zapytał ile będzie kosztowała budowa świetlicy w Targowicy.
P. Celewicz- pod klucz budowa ta będzie kosztowała  co najmniej 680 tys. zł.
W tym roku 235 tys. zł.
Radny Sulima- zwrócił się z zapytaniem do radnego Kwika, ile osób będzie ze świetlicy 
korzystało, ile młodzieży.
Radny Kwik- nie potrafi określić, ale dzieci uczęszczającej do szkoły jest ponad 30.
Radny Sulima- popiera w swej wypowiedzi radną Markowską, która wyraziła opinię nt tej 
świetlicy wcześniej na posiedzeniu, niewiele będzie tam osób chodziło, niewiele tam się 
będzie działo podobnie jak po innych świetlicach, młodzież ma inne zainteresowania. Lepiej 
za te pieniądze byłoby chodnik wybudować, bo jest tam duży ruch przez tą kopalnię. Jak się 
ma ta budowa do wybudowanego ośrodka zdrowia.
Przew. Rady- podkreślił, że nie tylko dzieci będą z tego korzystać.
P. Wójt- budżet uchwalano w ubiegłym roku i można to było śledzić. Wieś Koźmice też chce 
świetlicę. Są inne obiekty na których nic się nie dzieje i trzeba było by coś zrobić. Mieliśmy 
problem z obiektem i nadzorem budowlanym. Myśli, że świetlica będzie wykorzystywana do 
takich celów. Rada mogła jej nie uchwalać. Temat od 20 lat się ciągnie.
Przew. Rady- gdyby nie budowano to trzeba byłoby ją rozebrać.
Radny Sulima- o tym co się dzieje w tych obiektach po innych miejscowościach to wszyscy 
wiedzą. Myśli, że należałoby spytać mieszkańców co by chcieli.
Radny Turyński- podkreślił, że radna Markowska teraz przejrzała a była inicjatorem z radnym 
z tamtej kadencji.
Radna Markowska- tam był dworek, który  spełniał warunki i tam mogła być świetlica. Ona i 
Pan Kwik głosowali przeciw sprzedaży tego budynku
Radny Nowicki- wyraził swoją opinię, że świetlica na wsi jest potrzebna , na której 
mieszkańcy mogą się spotkać od czasu, dokonać wyboru, nikt nie mówi o Sali w GOKu. 
Po ostatnim spotkaniu i rozmowie w tej kwestii przemyślał pewne rzeczy i uznaje, że lepiej 
wynająć  pomieszczenie za mniejsze pieniądze niż budowa.



P. Celewicz- zadał pytanie do radnych w jakiej sytuacji nas stawiają, podejmują uchwały, 
później mają zastrzeżenia. Nadzór zlecił by rozbiórkę i byłby to koszt 400 tys. zł. 
Remontujemy też jest niedobrze.
Przew. Rady- podkreślił, że radni powinni być świadomi i konsekwentni podjętych uchwał.
Radny Stelmach- z wielkim ubolewaniem podnosił rękę, fakt, że  nadzór budowlany był 
bardziej wrażliwy niż na innych budowlach, musimy ją dokończyć, powierzchnia jest dość 
spora , jest realna szansa, że 2 wsie mogą z niej korzystać, są różne formy spędzania czasu, 
możliwość podłączenia Internetu. Były próby sprzedaży tego ale  nie było chętnych.
 W tamtych okolicach jest duże zapylenie, drgania, żeby się z tym coś nie stało. Takie 
pomieszczenie jest potrzebne , mieszkańcy się spotykają, jest integracja.
P. Skarbnik- kredyt jest w uchwale budżetowej i jaki bank.
Przew. Rady- będą się pojawiać inicjatywy jak w OSP, gdzie zrobiono kawiarenkę 
internetową, i w ten sposób pozyskano sprzęt. Podstawą takich działań są stowarzyszenia, 
młodzież jest i będzie sobie z tym radzić.
Więcej pytań i uwag nie wniesiono.
Uchwała nr 130/XXIII/08 w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia długoterminowego 
kredytu na dofinansowanie inwestycji „budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości 
Targowica” została podjęta przy 12 głosach za, 1 głosie przeciw, 2 głosach wstrzymujących.
                                                                                                      Przerwa
Ad. 9
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu. W & 1 w ust 1 kwotę 265.980 zł. zastępuje się kwotą 216.200 zł.
Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie w 
sposób jednogłośny zaopiniowały projekt powyższej uchwały., odczytał projekt uchwały z 
poprawkami. 
Pytań i uwag nie zgłoszono.     
Uchwała nr 131/XXIII/08  zmieniająca uchwałę Rady Gminy w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we 
Wrocławiu została podjęta jednogłośnie.
Ad. 10
Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Rady do projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2009, które 
pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.
Radny Stelmach- zwrócił uwagę aby radca, który  podpisuje projekty uchwał dokładnie je 
przeglądał aby się ustrzec i tych poprawek było jak najmniej.
P. Sekretarz- podkreśliła, że jest to błąd merytoryczny a nie prawny, więc nie jest to wina 
radcy.
Przew. Rady- odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie.
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Uchwała nr 132/XXIII/08 w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2009 została 
podjęta jednogłośnie.
Ad. 11
Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia Komisji Rady, które 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 
niezabudowanej.
P. Wójt- przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej
 Przew. Rady- odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie.



Pytań i uwag brak.
Uchwała nr 133/XXIII/08 w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej została podjęta 
jednogłośnie.
Ad. 12
Przew. Rady- przedstawił  opinię wspólnego posiedzenia , które pozytywnie zaopiniowało 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy Ciepłowody w sprawie nabycia 
nieruchomości niezabudowanej.
P. Wójt- przedstawił projekt uchwały w powyższej sprawie.
Pytań i uwag brak.
Uchwała nr 134/XXIII/08 zmieniająca uchwałę Rady Gminy Ciepłowody w sprawie nabycia 
nieruchomości niezabudowanej została podjęta jednogłośnie.
Ad. 13
Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych na terenie Gminy Ciepłowody na 2009 rok.
P. Szuwarowska- poinformowała, że jak co roku musi być przyjęty taki program. Celem 
programu jest walka z alkoholizmem, narkotykami, walką z przemocą. Realizowany jest 
wspólnie ze szkołą, OPS, Policją, innymi jednostkami. Zaapelowała aby zwrócić uwagę na 
sprzedaż napojów alkoholowych nieletnim.
Dodała, że  w programie dopisuje się jeszcze jeden punkt jakim jest kawiarnia.
Więcej pytań i uwag brak
Przew. Rady- odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie.
Uchwała nr 135/XXIII/08w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych na terenie Gminy Ciepłowody na 2009 r została 
podjęta jednogłośnie.
Ad. 14
Przew. Rady- przedstawił opinie wspólnego posiedzenia Komisji Rady, które pozytywnie 
zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu usuwania azbestu z terenu 
gminy Ciepłowody”
P. Grażyna Hyla- przedstawiła projekt uchwały w  powyższej sprawie.
Przew. Rady- jest to kontynuacja i obowiązek  nasz. Wszelkie wnioski i propozycje można 
zgłaszać do Referatu Rolnego.
Pytań i uwag brak.
Uchwała nr 136/XXIII/08 w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu z terenu gminy 
Ciepłowody została podjęta jednogłośnie.
Ad. 15.
Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Rady, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych.
P. Celewicz- przedstawił projekt uchwały w powyższej sprawie.
Pytań i uwag brak.
P. Wójt- podkreślił, że stawka jest porównywalna, warunki kwotowe te same jak do tej pory. 
Przedtem stawki ustalało Walne Zgromadzenie obecnie robi to Rada Gminy.
Przew. Rady- strażacy , wszystkie środki oprócz akcji inwestują w OSP.
Odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie. 
Uchwała nr 137/XXIII/08w sprawie  ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych 
straży pożarnych została podjęta jednogłośnie.   
Ad. 16



Przew. Rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Rady, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Radomira Fijałkowskiego 
z dnia  28.10.2008 r.
Radny Giergiczny- przedstawił sprawozdanie z rozpatrzenia  powyższej skargi. Dodał, że 
skarga jest zasadna ale nie wpływa to na kondycję zakładu  i mieszkańców, dlatego będzie 
głosował przeciw skardze.
Przew. Rady- odczytał uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Radomira Fijałkowskiego 
z dnia 28.10.2008 r.
Radny Freundorfer- zwrócił się do radnego Giericznego czy ma rozdwojenie osobowości, bo 
jako Przew. Komisji Rewizyjnej rozpatrzył, że jest zasadna, jako radny  uważa, że nie uzna tej 
skargi.
Radny Giergiczny- uznał, że jest zasadna ale nie działa na szkodę zakładu i mieszkańców.
Radny Turyński-zapytał czy głosujemy nad uchwałą czy nad skargą.
Przew. Rady- nad uchwałą o treści, którą odczytał wcześniej, ponownie ją odczytał.
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Radomira Fijałkowskiego z dnia 28.10.2008 r. 
nie została podjęta przy 7 głosach za, 8 głosach przeciw.
Radny Sulima- zapytał czy  w takiej sytuacji nie powinna być podjęta uchwała o 
niezasadności skargi.
Przew. Rady- w sytuacji kiedy najdalej idącym wnioskiem był projekt uchwały zaopiniowany 
przez Komisje a nie podjęty na Radzie Gminy, uchwała nie została podjęta.
Przew. Rady- takiej uchwały nie wprowadzono do  porządku obrad, i nie ma jej w temacie. 
Radny Sulima-  szkoda, że nie ma radcy prawnego, bo  dowiedzielibyśmy się czy jest to 
prawidłowo.
Przew. Rady- wyjaśnił, że uchwała została nie podjęta i ktoś na następne posiedzenie może 
wnieść propozycje jako akt innej uchwały i będziemy rozpatrywać. W tej materii jeśli chodzi 
o zasadność tej skargi ta uchwała została nie podjęta. W piśmie od Wojewody , którego treść 
przedstawiał wcześniej na posiedzeniu, Komisja Rewizyjna analizując to i podpierając się 
wypowiedziami P. Wójta uznała tak jak czytał to jej Przewodniczący. My mamy projekt 
uchwały w tej sprawie nad którą debatowaliśmy na posiedzeniu Komisji i uchwałę, którą 
wprowadziliśmy pod obrady dzisiejszego dnia i ta uchwała nie została podjęta. Na ten 
moment procedura została zatrzymana.
Radny Sulima- zwrócił się do członków Komisji, która  rozpatrzyła skargę za zasadną, a teraz 
Przewodniczący Komisji jest przeciw, wyszło zamieszanie z tego tytułu.
Radny Stelmach- fakt jest stwierdzony,  przez Wojewodę, Komisję rewizyjną, to, że nikt nie 
poniósł szkód też jest stwierdzone i to też jest fakt ale jakaś konsekwencja tych stwierdzeń 
jest, i nie można mówić, że ona nie jest zasadna, bo wszyscy to stwierdzają.
Przew. Rady- Rada Gminy nie podjęła uchwały w sprawie zasadności tej skargi, procedura 
zostaje otwarta i w dalszym ciągu do debaty.
Radny Turyński- nie negujemy czy jest zasadna czy nie, nie podejmujemy uchwały.
P. Wójt- jak by wiedział, że tak to zostanie zagłosowane, to by poprosił o przegłosowanie, to 
nie było by tych scen, które tu się odbywają. To tak jak w  przypadku przegłosowania budżetu 
w ubiegłym roku i okazuje się po 12 miesiącach przyjęliśmy go a teraz jesteśmy przeciwni 
wydatkom tego budżetu i to jest coś takiego dziwnego jak pytanie do komisji rewizyjnej.
Przew. Rady- uchwała nie została podjęta , co nie zamyka drogi nad pracą w tej kwestii. Po 
wyjaśnieniach z radcą prawnym przedstawi dalszą drogę.
Radny Sulima- odniósł się do wypowiedzi P. Wójta, wyjaśniając, że pamięta, że jeden z 
radnych nie głosował za budżetem tylko dlatego, że nie było wprowadzonych do budżetu 
pieniędzy na wodociągowanie Koźmic, Tomic., w tym momencie się nie zgadzał zagłosował 
przeciw temu budżetowi a później pan cały rok mu wypominał, że był przeciw budżetowi. 



Przypuszcza, że wielu radnych też tak głosuje w całości nad budżetem, kiedy ma jakieś 
zastrzeżenia do niektórych punktów.
P. Wójt- dla jasności nie chodziło o Koźmice, Tomice, tylko o Kobylą Głowę, wiemy kto 
głosował. To nie chodziło o inwestycję, tylko głosowanie przeciw mogło doprowadzić do 
tego, że stracilibyśmy pieniądze, które moglibyśmy dostać z Sapardu i to był cały problem w 
głosowaniu. Mogliśmy stracić 50% dotacji.
Uchwała nie została podjęta.
P. Fijałkowski- wnioskuje aby Rada podjęła uchwałę, nie mają racji ci radni, którzy twierdzą, 
że nie było skutków finansowych, skutki były, stare stawki powinny obowiązywać przez 4 
miesiące,  a tak obowiązywały nowe , także skutki finansowe były.
Ad. 17
Przew. Rady- przypomniał radnym o złożeniu do końca tygodnia  korekt do oświadczeń 
majątkowych , które jednym pismem zostaną przekazane do Urzędu Skarbowego.
Radny Sulima- zobowiązał się złożyć oświadczenie do środy.
P. Sekretarz- przedstawiła sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych stanowiące 
załącznik do protokołu.
Ad. 18 brak
Ad. 19.
Przew. Rady- przedstawił pismo Duszpasterstwa Rzymsko Katolickiej parafii w 
Ciepłowodach o wydanie pozwolenia i wyasygnowanie środków finansowych na 
zainstalowanie lampy oświetleniowej na słupie przy wejściu na cmentarz.
Pismo Rady sołeckiej i mieszkańców wsi Kobyla Głowa i Karczowic z prośbą o udzielenie 
dotacji finansowej na powyższy cel wraz z listą osób popierających.
Pisma Powiatowego Urzędu Pracy w Ząbkowicach Śląskich   informujące o sytuacji na rynku 
pracy w miesiącu październiku i listopadzie 2008 r.
Pismo Najwyższej Izby Kontroli we Wrocławiu informujące, że w związku z przeprowadzoną 
kontrolą w Urzędzie Gminy w Ciepłowodach, skierowała do Prokuratury Rejonowej w 
Ząbkowicach Śląskich zawiadomienie o podejrzeniu popełnienia przestępstwa.
Wyjaśnił, że w sprawie tego pisma postanowił odczekać na działania Prokuratury.
P. Wójt- wyjaśnił, że wskutek działań niektórych osób, sprawa tyczy stosowanej ulgi dla 
firmy, która rozpoczęła działalność w Targowicy.  NIK uważa, ze prawa jakie na podstawie 
uchwały nabyła ta firma nie mogą być kontynuowane  w latach następnych, z czym się nie 
zgadzamy, pisaliśmy wyjaśnienia i składaliśmy je słownie. Drugie, ze firma ta uzyskała ulgę z 
tytułu rozpoczętej działalności, bo nie tyle inspektorzy co prawnik, uważa, ze jeśli 
właścicielem tej nieruchomości była firma to z tego powodu następna firma, która kupiła nie 
powinna dostać tej ulgi. Ma odmienne zdanie poprzedni właściciel nie inwestował, nie 
budował zakładu , nie zatrudniał ludzi, natomiast obecna firma robi to, dlatego na tej 
podstawie zastosował taką ulgę zgodnie z uchwałą Rady. NIK ma do tego wątpliwości, 
skierował sprawę do prokuratury, był w tej sprawie przesłuchiwany. Ma też kilka postępowań 
prywatnych.  Ani w protokóle, ani w zaleceniach pokontrolnych nie było mowy o 
skierowaniu sprawy do Prokuratury. Składano wyjaśnienia w tej sprawie. Był przesłuchiwany 
w tej sprawie. Ma kilka postępowań prywatnych, odnośnie protokołu pokontrolnego z 2003 r., 
gdzie RIO nic nie wnosiło ale osoby postronne wnoszą, przesłuchiwany jest na różne 
okoliczności, zatrudnienia bezrobotnych, czyszczenia rowu itd. Odrolnienie i plan na zamek, 
skutek donosu, wynik przedłużającego się w czasie załatwiania tej sprawy. Myśli, że niedługo 
się to skończy, bo tematyka się skończy i zaczną normalnie pracować w Urzędzie, póki co to 
albo odpisujemy albo jesteśmy przesłuchiwani, albo Wojewoda go prosi, bo osoby, które 
przeżywają problemy z tytułu ostatnio przegranych wyborów, ma też takie pismo od 
Wojewody, że P. Strama zwraca się do Wojewody, żeby Wojewoda zwrócił się do mnie, 



żebym na ręce Wojewody wyraził zgodę, i przekazał P. Stramie protokoły postępowania 
Urzędu Kontroli Skarbowej z moich przesłuchań.
O wynikach postępowania poinformują
Przew. Rady- realizacja wszelkiego rodzaju inicjatyw i angażowanie sił naszych 
pracowników w sytuacji kiedy mamy ogrom pracy przy natłoku pracy, trzeba się borykać z 
problemami, a to, że są to znaczy, że żyjemy i coś robimy.
P. Tokaruk- sołtys wsi Kobyla Głowa zapytał w kwestii odpowiedzi na pisma, które były 
przedstawiane.
P. Wójt- wyjaśnił, że jeżeli chodzi o lampę to postara się aby zrobiono ją w przyszłym roku w 
ramach tego co energetyka robi, sposobem gospodarczym.
Odnośnie rozbudowy kaplicy, nie będzie to takie proste, na dzisiaj niemożliwe. Kaplica nie 
jest w rejestrze co utrudnia sprawę przekazania  dotacji. Może rada parafialna czynić starania 
o środki unijne.
Ksiądz nie bardzo jest zainteresowany aby obiekt ten znalazł się w rejestrze zabytków, bo 
obwarowania są inne. Trzeba znaleźć inną furtkę.
Radny Turyński- zapytał w kwestii szafki sterowniczej niezabezpieczonej na ul. 
Ząbkowickiej, poruszył sprawę burzówki w szkole.
P. Lupa- sprawę burzówki, która została uszkodzona  przez P. Rosę zgłaszała 2 krotnie do 
ZWiK co pozostało bez reakcji.
P. Wójt- sprawę należy zgłosić na Policję.
Poinformował, że zmarł najstarszy mieszkaniec naszej Gminy, Pan Wójcik, który przeżył 104 
lata.
Radny Stelmach- poruszył sprawę zniszczonych drzew na górce w Piotrowicach.
P. Wójt- wyjaśnił, że sprawa została zgłoszona na Policję, zdjęcia zostały zrobione.
Radny Stelmach- zgłosił potrzebę naprawy dziury na drodze na wysokości drogi od Osiedla w 
dół, gdzie można uszkodzić samochód.
P. Wójt- propozycja zaproszenia szefa Zarządu Dróg Powiatowych w Ząbkowicach na sesję 
w dniu 30. 12. 08 r.
Radna Witek- zgłosiła potrzebę naprawy dziur na moście w Jakubowie.
Radny Stelmach- poruszył kwestię wymiany słupów, gdzie została nie uzupełniona kostka.
P. Wójt- prace są jeszcze nieskończone,  firma, która to robi kostkę uzupełni.
Radny Stelmach- zgłosił zapotrzebowanie na kamień, który byłby przydatny na drogę na 
Osiedle i na drogę z osiedla w dół.
Radny Stelmach- poruszył sprawę otwarcia kawiarni i braku przed nią koszy, popielniczek, 
przydałoby się również oświetlenie na zewnątrz.
Przew. Rady- sugestie zostaną przekazane.
Radny Sulima- poruszył sprawę postawienia 2 lamp na ul. Kolejowej za przejazdem. Jest to 
ulica jak każda inna i powinna być oświetlona.
P. Zawada- poparła radnego Sulimę, bo jak podkreśliła, faktycznie jest to wędrówka od 
mroku nie tylko dla mieszkańców tej ulicy ale innych osób dojeżdżających z sąsiednich wsi.
Prosi o uwzględnienie tej prośby.
P. Wójt- na pewno tego nie zrobią, bo trzeba prowadzić całą inwestycję, dowie się o koszty., 
myśli, że skończy się na tym, że jak wyasygnujemy środki to energetyka to zrobi.
Przew. Rady- starania w tej sprawie zostaną podjęte i będą monitować w tej sprawie, bo jest 
to uzasadnione. 
Radny Turyński- faktycznie ta lampa, która jest na ul. Kolejowej odwrócona jest w pole
Radna Markowska- zapytała odnośnie sterowania oświetleniem.
P. Wójt- wyjaśnił, że oświetlenie sterowane jest czujnikami zmierzchowymi, zegary zostały 
wyłączone.



P. Fijałkowski- w odniesieniu do pisma jakie zostało odczytane odnośnie zawiadomienia do 
prokuratury czy to chodzi o umorzenie ponad 180 tys. zł. niezgodnie z uchwałą przez 3 lata 
dla kopalni w Targowicy.
P. Wójt- prosiłby Pana Fijałkowskiego aby używał sformułowań jasnych bo to jest 
wprowadzanie w błąd, zapoznać się z tym albo zastanowić się co się mówi. W Targowicy nie 
było umorzeń podatku, tylko zwolnienie zgodnie z uchwałą Rady Gminy.
P. Fijałkowski- zapytał zgodnie czy niezgodnie.
P. Wójt- uważa, że zgodnie, bo gdyby było niezgodnie to informacje, które przekazywano 
Radzie o wielkości zwolnień pewno zbulwersowało by środowisko i Pana też, ale wtedy 
nikogo nie bulwersowało, a dzisiaj jest problem, dlatego, że NIK napisał doniesienie i bardzo 
dobrze bo jest od tego żeby kontrolować.
P. Fijałkowski- z tych zwolnień skorzystała kopalnia i ten Pan, który ma nieruchomość koło 
Agrotechu.
P. Wójt mówi, że skończą się wnioski  i będzie można normalnie pracować, z czym się nie 
zgadza, bo jeżeli P. Wójt chce pracować w ten sposób, że niezgodnie z uchwałą zwalnia 
Przedsiębiorstwo na takie wysokie kwoty a później Rada rozstrzyga niejednokrotnie sumy 20 
tys. zł.
P. Wójt- to jest Pana zdanie a moje jest takie, że jest zgodnie z uchwałą.
RIO też to kontrolowało i nie wskazało żadnych uchybień. Doskonale wie kto przynosił 
donosy do NIK. Wie, że sprawy też, jako nadzór Wojewody sprawdzany jest jeszcze plan 
miejscowy z 2001 r. na betoniarnię,. na skutek tego Pana, który był pełnomocnikiem tej pani, 
która to kupiła, cały czas go straszy, chwali się, że ma kolegę w NIK. Wcześniej nikt do  tego 
nie wnosił zastrzeżeń, teraz mamy to po kontroli, na wskutek  różnych działań o których też 
wiemy. Jeszcze pewnie to jakiś czas potrwa, On jest spokojny, ma jeszcze inne sprawy w 
sądzie.
P. Fijałkowski- może Rada by się tym zainteresowała tymi zwolnieniami, Rada podjęła 
uchwałę w tej sprawie, skoro NIK ma inne zdanie w tej sprawie a inne ma P. Wójt.
Przew. Rady- zwrócił uwagę aby ważyć słowa, bo wypowiedzi typu , niezgodnie z uchwałą, 
niezgodnie z prawem, to są zarzuty. Ma przed sobą pismo NIK, informujące o podejrzeniu 
popełnienia przestępstwa, co nie jest  wyrokiem, nikogo nie skazuje, toczą się postępowania i 
się nic nie dzieje, dopóki nie ma stanowiska prokuratury prosi aby w sposób bardziej liberalny 
podchodzić do tematu. Na pewno do tego tematu powrócą.
P. Fijałkowski- on to widzi inaczej, prokuratura prowadzi swoje postępowanie natomiast 
Rada Gminy też powinna zająć stanowisko w tej sprawie, gdyż to Rada podjęła uchwałę i wie 
co miała na myśli ją podejmując.
Przew. Rady- Rada również była zapoznana z protokołem NIK i jej zaleceniami, w tym 
temacie Rada nie podejmowała żadnych polemik ani rozmów w kontekście zaleceń, w 
których nie było , czego dowodem były wypowiedzi. Natomiast teraz jest już pismo 
konkretne. Zada sobie trudu i napisze do NIK o oświecenie Jego i Wysokiej Rady co oznacza 
art. 230 &1 KK.
O wszelkiej informacjach w tej sprawie będzie Radę informował.
P. Wójt- jeśli nawet Rada Gminy stwierdziłaby, badając sprawę, że zrobiłem źle to co innego 
może zrobić, tak samo złożyć sprawę do prokuratury albo NIK.
Jest pewny, że zastosowano zwolnienie zgodnie z uchwałą, prawidłowo, bo jeśli tą 
metodologią  posługiwałby się, którą niektórzy się posługują to w pierwszym rzędzie 
powinienem zwolnić swoich 2 kolegów, którzy byli właścicielami nieruchomości w 
Targowicy, a  tego nie zrobił dlatego, że nie podjęli żadnych działań, które by świadczyły o 
inwestycji, o wybudowaniu zakładu, o zatrudnieniu ludzi, natomiast ta firma to zrobiła. To, że 
NIK uważa, że firma kupiła nieruchomość na której prowadzona była działalność, jest w 
błędzie, dlatego, że na tej nieruchomości co najmniej od 15 lat nikt nie prowadził działalności, 



bo nikt nie wnosił opłaty eksploatacyjnej. Dla jasności OKSM nie kupił zakładu, tylko 
nieruchomość.
Przew. Rady- przypomniał o terminach następnych posiedzeń komisji i sesji Rady gminy.
Poinformował o zakończonej olimpiadzie samorządowej, w której to nasi przedstawiciele 
Rady w grę w piłkę nożną zajęli  III miejsce, a II miejsce  w olimpiadzie samorządowej.
Kontynuacja tej olimpiady nastąpi w roku przyszłym. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXIII sesję rady 
Gminy Ciepłowody.

Protokołowała                                                              Przewodniczył
Jadwiga Bartusiak                                                  Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                    Władysław Gluza


